
 

 

Begroting 2020 

 

Voorzitter, 

 

35 miljoen bezuinigen per jaar. Hoe vaak ik dat getal ook hoor, het blijft een absurde 

en zeer pijnlijke realiteit. 

 

Nu kan ik mijn tijd hier besteden aan het uitweiden over hoe Rutte en co lijken te 

denken dat inwoners van het Nederland waarvoor zij verantwoordelijk zijn, andere 

inwoners zijn dan die in de gemeente Nijmegen, Zwolle, Leeuwarden en Groningen 

wonen. Maar dat het schandalig is dat het geld in Den Haag tegen de plinten klotst 

terwijl wij tegen een enorme berg bezuinigingen aankijken, daar hebben we het 

uitgebreid over gehad. 

 

Bezuinigen dus. Tientallen miljoenen euro’s per jaar. Voorzitter, dan ga ik hier niet 

net staan doen alsof dat geen pijn doet, of dat dat mensen niet raakt. Maar de realiteit 

is ook dat het een kwestie is van afwegingen en dat het linksom of rechtsom ergens 

pijn gaat doen. De vraag is dus niet of we als GroenLinks willen accepteren dat het 

pijn doet, maar hoe we de dingen die gaan gebeuren prioriteren. En dan is de eerste 

keuze van het college alvast een waar we achterstaan: de tekorten volledig aanvullen 

en garanderen dat geen enkel kind in Groningen niet de hulp krijgt die hij of zij nodig 

heeft en garanderen dat wanneer je aangewezen bent op een uitkering, de gemeente 

Groningen er is om die mensen te ondersteunen.  

 

Voor GroenLinks is het verder ontzettend belangrijk dat we in Groningen ondanks 

alles de goede keuzes durven te maken. 

We kiezen voor de kwetsbaren en we kiezen voor de toekomst. Armoedebeleid is 

topprioriteit en dat hoort ook zo. Want voor de mensen die het betreft heeft zorg over 

geld invloed op vele leefgebieden.  

 

Het is goed dat het college oog heeft voor de leefkwaliteit in de gemeente. Dat is ook 

de reden dat GroenLinks blij is met hoe er omgegaan wordt met de toenemende druk 

op de openbare ruimte, met name in de binnenstad. Wel  vinden we het 

gerechtvaardigd om mensen om een hogere bijdrage te vragen wanneer er voor 

privédoeleinden gebruik wordt gemaakt van de schaarse openbare ruimte. Ik kom zo 

met een amendement dat hierop gericht is. 

Verder zijn we blij met de wijze waarop het college omgaat met mobiliteit en de 

toenemende verkeersdruk. Fiets en OV waar het kan en de auto waar het moet.  

Wel roepen we het college op om in de fietsinfrastructuur scherp te zijn op het behoud 

van kwaliteit: zorg dat de basis op orde blijft en niet afzakt. Daarover is uitgebreid 

gesproken in de commissie. 

 

Wat waarde heeft gaat voor GroenLinks niet alleen over euro’s. Daarom zijn wij ook 

blij met maatregelen die worden genomen om te blijven investeren in openbare 

ruimte, groen, cultuur en stedenbanden 

 

Maar voorzitter, Groenlinks begrijpt dat wanneer het wel over geld gaat, de manier 

waarop je dit geld binnenhaalt ook belangrijk is. Mijn fractie ziet kansen om 

duurzame prikkels in te bouwen in ons systeem van lokale heffingen. Dat hopen we 



 

 

binnenkort als eerste gemeente van Nederland te gaan doen met de toeristenbelasting 

en wat ons betreft liggen er ook kansen in de rioolheffing en bij de leges.  

Dat is de reden dat wij twee moties indienen om deze te verduurzamen.  

 

Voorzitter, u kent het standpunt van GroenLinks waar het gaat om klimaatverandering 

en de noodzaak om de overstap te maken naar duurzame energie. De doelstelling 

Groningen CO2neutraal in 2035 komt onder druk te staan door een aantal besluiten in 

deze begroting. En dat, voorzitter, is voor GroenLinks een hele bittere pil.  

De oplettende luisteraar heeft vorige week in de commissie F&V gehoord dat wij 

ruimte hebben gevonden in de begroting.  

Er is namelijk in deze begroting een maatregel niet genomen waarvan we in het 

coalitieakkoord wel hebben gezegd dat we dat zouden doen, namelijk de verhoging 

van precario. Dit doorvoeren past bij de inzet om de openbare ruimte te herwinnen 

Ik dien zo, samen met de PvdA en de PvdD een amendement in om die verhoging 

alsnog in te voeren en het structurele geld dat we daarmee vrijspelen in te zetten voor 

het aardgasvrij maken van Groninger wijken. 

Een aanpak die GroenLinks steunt omdat het wordt gedaan in wijken, met bewoners 

en corporaties. 

We zien daarbij graag dat met deze financiele ruimte de link wordt gelegd met de 

wijken waar de komende jaren wijkvernieuwing plaatsvindt.  

Een ander zorgpunt in de energietransitie is namelijk de kloof die dreigt tussen de 

mensen die energiemaatregelen kunnen betalen en zij die dat niet kunnen en daarmee 

geconfronteerd worden met snel stijgende energielasten. 

Het tweede voorstel dat we indienen hangt ook hiermee samen. We lazen in de 

begroting dat het weerstandsvermogen verkeerd is berekend: de verhoging van de 

OZB van dit jaar is nog niet verwerkt. Dat doen we normaal altijd wel, en door dat nu 

ook te doen, spelen we 820 duizend euro vrij.  

Samen met de andere coalitiepartijen dienen we amendementen  in om dat alsnog te 

benutten. Het incidentele budget dat we daarmee vrijspelen willen wij onder andere 

inzetten om energiearmoede terug te dringen. De gemeente kan namelijk aanspraak 

maken op de Regeling reductie Energiegebruik. Door zelf 140.000 euro in te leggen 

kan dat bedrag met 12 vermenigvuldigd worden en met dat bedrag kan de gemeente 

Groningen substantieel bijdragen aan het verminderen van energiearmoede. Mensen 

met een smalle beurs krijgen hierbij toegang tot een scala aan maatregelen die direct 

de energierekening omlaag brengen omdat het isolerende maatregelen zijn. Denk aan 

tochtstrips, radiatorfolie en energiebesparende douchekoppen. Daarnaast levert dit een 

tiental participatiebanen op en daarmee is het op sociaal en groen vlak een uitstekende 

besteding van dit geld.Samen met de PvdA en de PvdD dien ik het amendement 

hierover in. 

 

Ook dienen we een amendement in om de schaapskudde in stand te houden. De kudde 

heeft enorm veel betekend voor de biodiversiteit en wanneer we daarmee stoppen 

wordt al deze winst direct teniet gedaan door klepelmaaien. 

 

 


